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Protokół z XXII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Świercze z dnia 26 stycznia 2017 r. 

 

W dniu 26.01.2017 r o godz. 10.00 w sali narad Urzędu Gminy Świercze odbyło się XXII 

Nadzwyczajne Sesja Rady Gminy Świercze. W sesji uczestniczyli: Wójt Adam Misiewicz, 

Skarbnik Pani Anna Puchalska, Sekretarz Gminy Izabela Kiela, Radca Prawny Pani Małgorzata 

Łubińska, Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak, radni, sołtysi oraz zaproszeni goście (listy 

obecności w załączeniu zał. nr 1,2,3). 

Przed rozpoczęciem obrad krótkiej informacji na temat szkoleń dla młodych rolników, 

kursu na temat pszczelarstwa, kursów z obsługi opryskiwacza oraz kursu kulinarnego 

przedstawił pan Sławomir Rudnicki, doradca Mazowieckiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego. 

Ad:1 

Przewodniczący Wiesław Adamiak otworzył XXII Sesję Rady Gminy Świercze, zwołaną na 

wniosek Wójta z dnia 20 stycznia 2017 r. na sali obecnych było 13 radnych na 15 

uprawnionych. Nieobecni  radni:  Dariusz Ogniewski i Jadwiga Olszewska. 

Ad:2 

 Odczytano porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XX Sesji Rady Gminy Świercze z dnia 24 listopada 2016 r. 

4. Podjęcie uchwały w/s zmian w uchwale budżetowej na 2017 rok. 

5. Podjęcie uchwały w/s zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świercze. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zamknięcie obrad sesji. 

Za przyjęciem odczytanego porządku głosowało 13 radnych. Porządek został przyjęty 

jednogłośnie. 

Ad:3 

Na sali wyłożono Protokół z  XX Sesji Rady Gminy Świercze z dnia 24 listopada 2016 r., 

Przewodniczący Rady poinformował, ze jeżeli nie będzie uwag co do jego treści zostanie on 

przyjęty w przedstawionej formie. 

Ad:4  

Pan Wójt poinformował, że Gmina nie pozyskała środków na realizację operacji „Rozbudowa 

stacji uzdatniania wody „Klukówek” i przebudowa ujęcia „Świercze” oraz budowa sieci 

kanalizacji sanitarnej w miejscowości Świercze – etap III. Złożono 225 wniosków, wniosek 

Gminy znalazł się na 147 miejscu listy rankingowej, uzyskał 21 punktów na 30 możliwych. 
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Wniosek był bardzo dobrze przygotowany, niestety sztywne zasady oceny wniosków zawarte 

w Rozporządzeniu Ministra Rolnictwa ustawiły poprzeczkę nie do przeskoczenia, oceniano 

między innymi gęstość zaludnienia czy formy ochrony przyrody. Na terenie Gminy Świercze 

nie ma obszarów Natura 2000 ani parków ochrony przyrody, za nie spełnienie tego kryterium 

otrzymaliśmy 0 punktów.  Wystosowaliśmy również pismo do Głównego Urzędu 

Statystycznego z prośbą o dokonanie poprawki, gdyż na stronie GUS została zamieszczona 

błędna  informacja dotycząca wskaźnika skanalizowania gminy który faktycznie wynosi 14,0 % 

a nie jak podano 20.8%. Jeżeli GUS zmieni ten wskaźnik powinniśmy otrzymać dodatkowe dwa 

punkty. Wtedy prawdopodobnie nasz wniosek uklasyfikowałby się na 94 – 95 pozycji. Alokacja 

środków finansowych na chwilę obecną wystarcza do miejsca 48. 

Priorytetem jest modernizacja ujęcia wody w Klukówku, wartość kosztorysowa tego zadania 

opiewa na kwotę 1.652.000,00 zł. Z uwagi na nie zakwalifikowanie się naszego wniosku 

proponujemy realizacje planu B czyli zaciągnięcie pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska na okres 10 lat, karencja w spłacie wynosi dwa lata, jej oprocentowanie wyniesie 

2% w skali roku. Po spłacie połowy pożyczki jest ona umarzana w 40%.  Podejmując uchwałę 

musimy wydłużyć lata spłaty naszego długu, trzeba przebudować cały WPF. Należy szybko 

podjąć decyzje, gdyż od kwietnia br nastąpi reorganizacja Wojewódzkich Funduszy, nastąpią 

zmiany kadrowe w zarządzie funduszy, powstaną nowe Rady Nadzorcze, do tego czasu 

musimy napisać wniosek, przeprowadzić przetarg i podpisać umowę na pożyczkę, gdyż tylko 

to gwarantuje realizację zadania w 2017 roku. 

Kolejna sprawa rzutująca na WPF to zamiar likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej w 

Świeszewie, odbyło się spotkanie z rodzicami, wcześniej z dyrektorami szkół oraz zespołem 

doradczym. Aby dokonać likwidacji musimy podjąć uchwałę, następnie wysłać ją do 

Kuratorium Oświaty w celu jej zaopiniowania. Jeżeli Kuratorium wyrazi zgodę możemy 

przystąpić do procesu likwidacji. Środki jakie zostały zaplanowane na utrzymanie szkoły w roku 

2017 to kwota 950.000,00 zł. Koszt utrzymania jednego ucznia w Świeszewie opiewa na kwotę 

20.580,00 zł natomiast utrzymanie tego samego ucznia w szkole w Świerczach rocznie kosztuje 

nas 10.800,00 zł. Gdybyśmy mieli zgodę Kuratorium na likwidacje szkoły to oprócz dwóch 

nauczycieli z Nasielska pozostała kadra znalazłaby zatrudnienie w pozostałych placówkach na 

terenie gminy. Realne roczne oszczędności w przypadku likwidacji szkoły to około 600,000,00 

zł. 

Kolejna sprawa dotyczy Funduszu Sołeckiego na 2018 rok. Wójt poinformował, że w tej 

sprawie spotka się z sołtysami aby przedyskutować możliwość nie wyodrębniania funduszu w 

roku przyszłym. 

Głos zabrała Pani Skarbnik informując, iż dzisiejszą uchwałą zwiększamy dochody majątkowe 

budżetu gminy o kwotę 10.000,00 zł z tytułu sprzedaży autobusu szkolnego, zwiększamy 

wydatki bieżące o 4000,00 zł na zimowe utrzymanie dróg oraz zwiększamy wydatki majątkowe 

o kwotę 1 661 000,00 zł. Wprowadzamy do realizacji zadanie inwestycyjne pn:”Rozbudowa 

stacji uzdatniania wody „Klukówek” o wartości 1.655,000,00 zł oraz zadania pn:”Zakup 

serwera” o wartości 6.000,00 zł. w wyniku tych zmian plan dochodów budżetu wyniesie 

ogółem 19.270.922,00 zł a plan wydatków wyniesie 20.058,722,00 zł budżet nadwyżkowy 

staje się budżetem deficytowym, planowany deficyt wyniesie 787.800,00 zł. Na sfinansowanie 
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planowanego deficytu w kwocie 787.800,00 zł oraz na przypadające w roku 2017 spłatę 

zobowiązań finansowych w kwocie 867.200,00 zł gmina musi zaciągnąć kredyt w wysokości 

1655,000,00 zł. Aby złożyć wniosek o pożyczkę z WFOŚiGW o której mówił Wójt gmina musi 

zakończyć procedury przetargowe na rozbudowę stacji uzdatniania wody oraz dokonać zmian 

w harmonogramie spłat rat kredytów i wykupu obligacji które pozwolą na spłatę pożyczki w 

okresie 10 lat.  

Radny Roman Kalinowski: Czy w kwocie tej pożyczki uwzględniono budowę studni w 

Świerczach? W odpowiedzi Wójt poinformował, że nie kwota 1.652.000,00 zł to koszt budowy 

ujęcia wody w Klukówku. W chwili obecnej trwają rozmowy z Zakładem Usług Wodnych w 

Mławie, budowa studni w Świerczach zostałaby zrealizowana w ramach współpracy z 

Zakładam w Mławie. Koszty budowy zostałyby rozłożone w stosunku 50% Gmina i 50% ZUW , 

oczywiście bez podnoszenia ceny wody.  

Radny Jerzy Dębski: Czy w kwocie tej pożyczki jest budowa ujęcia i kanalizacji? Wójt – Nie, 

pożyczka zostanie jedynie przeznaczona na przebudowę ujęcia wody. 

Radny Wacław Sakowski: Czy jest możliwość porozumienia się z sąsiednimi gminami które 

korzystają z naszego wodociągu? W odpowiedzi Wójt poinformował, że trwają rozmowy z 

Nowym Miastem dotyczące odłączenia Jurzynka i innych miejscowości od naszego ujęcia.  

Radny Ryszard Flot: Co będzie z budynkiem szkoły w Świeszewie jeśli uda się likwidacja? Wójt 

oznajmił, iż nie ma jeszcze konkretnych rozwiązań ale można by było np. wynająć budynek z 

przeznaczeniem na dom spokojnej starości lub ośrodek leczniczo – opiekuńczy a drugie 

rozwiązanie to sprzedaż, jednak Wójt daleki jest od sprzedaży tego  budynku. 

Następnie Pani Skarbnik – Anna Puchalska odczytała projekt uchwały, przystąpiono do 

głosowania za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie. 

Ad:5 

Pani Skarbnik poinformowała, iż w związku z koniecznością zaciągnięcia kredytu w kwocie 

1.700,000,00 zł z okresem spłaty w latach 2018 – 2031 musimy wydłużyć czas obowiązywania 

Wieloletniej Prognozy Finansowej do roku 2031. Planowany do zaciągnięcia kredyt w kwocie 

1.655,000,00 zł spłacany byby w latach 2018 – 2016 po 100,00 zł rocznie, w roku 2027 w 

kwocie 199.100,00 zł, w latach 2028 – 2031 po 375.000,00 zł rocznie zadłużenie gminy na dzień 

31.12.2017 r. po zmianach wyniesie 7.370.200,00 zł. Wprowadza się do realizacji w latach 

2017 – 2018 nowe przedsięwzięcie „Sporządzanie projektu decyzji o ustaleniu warunków 

zabudowy i ustaleniu lokalizacji celu publicznego wraz z analizą. Limit zobowiązań łącznie 

wyniesie 45.230,00 zł, w roku 2017 wyniesie 22.615,00 zł i w roku 2018 – 22.615,00 zł. 

Wójt dodał, że wysłano zapytania ofertowe do trzech firm, firma Mabrys z którą do tej pory 

współpracowaliśmy przedstawiła ofertę na kwotę około 300,00 zł od jednej wydanej decyzji, 

druga firma zaproponowała 145,00 zł brutto od decyzji. Trzecia firma oferowała kwotę 120,00 

zł brutto, ale niestety nie spełniła wszystkich kryteriów. W roku ubiegłym wydano 147 decyzji. 
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Pani Anna Puchalska odczytała projekt uchwały, przystąpiono do głosowania, za przyjęciem 

uchwały głosowało 13 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad:6  

- Radny Dariusz Siemborski: Jaka jest gwarancja wykonawcy na wykonanie nowego 

wodociągu? Wójt poinformował, że gwarancja na wykonanie będzie wynosiła 36 miesięcy, 

natomiast żywotność tego wodociągu to około 50 lat. 

- Radna Małgorzata Wiernicka: Czy Pan Wójt rozmawiał o wycięciu topoli przy cmentarzu?  

W odpowiedzi Wójt poinformował, że jak najbardziej wyrazi zgodę na ich wycięcie gdyż topola 

jest sztucznie wprowadzonym gatunkiem w tej chwili Zarząd Dróg Wojewódzkich oznacza je i 

zostaną usunięte. 

- Radny Dariusz Siemborski: Mam prośbę aby Pan Waldemar Pajewski opuszczał pług jak 

przejeżdża przez Kowalewicwe pomimo że mieszkamy przy drodze powiatowej. Wójt 

stwierdził, że widać gdzie się kończy droga gminna a zaczyna powiatowa, proponuje dzwonić 

do dyrektora i składać skargi tak jak gmina to czyni. 

Głos zabrała również obecna radna powiatu Pani Małgorzata Chełstowska, która 

poinformowała, że dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych jest bardzo zadowolony ze 

współpracy z naszą Gminą i tymi uwagami jest bardzo zaskoczona, ale na jutrzejszej sesji 

przekaże zgłoszone uwagi. 

Ad:7 

Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak przypomniał przewodniczącym komisji stałych o 

przygotowaniu planów pracy, następnie z uwagi na wyczerpanie punktów porządkowych o 

godz. 11.20 zakończył XXII Sesję Rady Gminy Świercze. 

 

         Przewodniczący Rady 

         Wiesław Adamiak 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

Agnieszka Dębska 


